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CDA: ”Brede Welvaartskader kletspraat, lege dop, 
Haarlemmerolie” 
 
Tijdens de begrotingsvergadering gebruikte onze fractievoorzitter Jan Willem 
van der Klugt deze woorden. Daarom aan hem de vraag: waarom?   
 
“Al meer dan 1,5 jaar wacht de raad op een voorstel van het college wat zij onder 
Brede Welvaartskader verstaat. Hoewel de raad dit nog niet heeft vastgesteld 
hangt de coalitie zo’n beetje de hele programmabegroting hieraan op.  Op 
pagina 41 lezen we de termen ‘concept afwegingskader’, ‘inspiratiekader’ en 
voor het derde kwartaal van dit jaar (let wel: dat is inmiddels voorbij) is de 
doelstelling: we identificeren de ontwikkelingen die we aan de hand van dit 
kader beoordelen, als onderdeel van het leren werken met dit inspiratiekader”.  
 
“Ik gebruik deze kwalificatie niet licht, maar dat is toch echt kletspraat. Als het 
niet concreter wordt dan dat, is het Brede Welvaartskader een lege dop. Als 
Haarlemmerolie waarvan we noch de samenstelling, noch het effect kennen.  
Het Brede Welvaartskader wordt door het college ingezet om voor alle 
bestuurlijke kwalen een oplossing te bieden”. 
 
Meer over de begrotingsvergadering en de behandeling van de tweede 
bestuursrapportage 2023 vind je in deze nieuwsbrief.     
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Het CDA zet in op een sterk verenigingsleven: CDA houdt vast 
aan reserveren financiële middelen voor verenigingsleven 

 
College verwerke eerder besluit niet maar doet alsnog de toezegging de 
middelen te verwerken in de begroting 

In de vorige nieuwsbrief heeft u kunnen lezen dat het CDA tijdens de 
raadsvergadering van 19 oktober 2023 een motie heeft ingediend om met een 
voorstel te komen hoe de onderbesteding van het noodfonds maatschappelijke 
instellingen ingezet kan worden voor het verenigingsleven in Hollands Kroon. De 
motie hebben we teruggetrokken om op een later met moment terug te laten 
komen in de raad. Waarom we deze motie indienden vindt u hier terug.  

Hoewel het college in deze raadsvergadering bevestigde dat het bedrag 
gereserveerd bleef voor het verenigingsleven was dit bedrag toch niet terug te 
vinden in de programmabegroting 2024-2027.  De fractie heeft dit aan de orde 
gesteld tijdens de raadsvergadering van 2 november.  

De wethouder financiën heeft alsnog toegezegd uitvoering te geven aan het 
besluit. De toezegging kunt u hier terugvinden. Hiermee is (eindelijk) het budget 
voor het verenigingsleven verzekerd. Opletten en vasthouden is dus noodzaak! 
Nu nog een mooi fonds zodat verenigingen er daadwerkelijk gebruik van 
kunnen maken. De fractie van het CDA zal zich hiervoor inzetten.   

We sluiten hierbij aan bij de verenigingsvisie CDA ‘geen BV Nederland, maar een 
vereniging Nederland’, die gedragen wordt door Inge van Dijk.  

 
 
 
 

  

Voor meer info: 
Patty Laan 
pattylaan@hollandskroon.nl  
06 55544922 
 

https://www.cda.nl/noord-holland/hollands-kroon/actueel/nieuws/cda-hollands-kroon-zet-in-op-een-sterk-verenigingsleven-cda-dient-motie-in
https://hollandskroon.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/6e8be472-4a4c-4e3d-a268-44a48241c306
https://d14uo0i7wmc99w.cloudfront.net/user_upload/FRACTIEVISIE%20Vereniging%20NL%20%2821%20april%202023%29%20-%20DEF.pdf
https://www.cda.nl/inge-van-dijk
mailto:pattylaan@hollandskroon.nl
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CDA stemt in met begroting 2024 

Het CDA neemt verantwoordelijkheid voor een meerjarige sluitende begroting: 
niet alleen voor het jaar 2024 maar ook voor 2026 en verder. 

Twee jaar geleden is ons verkiezingsprogramma geschreven. Voor de fractie is 
dit het document waar we alle voorstellen op beoordelen. In het programma 
staat het volgende opgenomen als het gaat over de financiën:  

Hollands Kroon is een financieel gezonde gemeente en wij blijven erop toezien 
dat de gemeente ook in de komende 4 jaar sluitende begrotingen presenteert 
(pagina 5).  

We vinden dat de lasten van de gemeente niet sneller mogen stijgen dan met 
de inflatiecorrectie. De begrotingen moet sluitend zijn (pagina 14).  

Tja en daar sta (zit) je dan. Een begroting die: 
- over het jaar 2024 sluitend is; 
- de meerjarenraming laat zien dat dit voor 2025 ook het geval is;  
- maar waar we in 2026 afsteven op een ravijnjaar met een tekort van zo’n 6 

miljoen op een totale begroting van 140 miljoen; 
- waarbij het college een voorstel doet om de OZB aanvullend op de 

inflatiecorrectie met 5% te verhogen.  
 
Hoe geef je dan invulling aan het verkiezingsprogramma? Waar goed 
rentmeesterschap ook een belangrijk onderdeel van is en de beschreven 
ambities uit het verkiezingsprogramma grotendeels overeenkomen met wat er 
in de programmabegroting staat? 
 
Vast staat dat we bij het schrijven van het verkiezingsprogramma niet konden 
weten dat de bijdrage die wij van het Rijk gaan krijgen (we noemen dat het 
Gemeentefonds) fors zou worden bijgesteld. Gemeenten krijgen daar vanaf 2026 
(het ravijnjaar) veel minder geld uit. Het Rijk moet namelijk ook fors bezuinigen.  
 
De CDA-fractie heeft met die wetenschap haar bijdrage aan het debat gedaan. 
Het college heeft daarbij de toezegging gedaan te starten met een onderzoek 
naar de samenstelling van een lijst van mogelijke bezuinigingen met als doel 
voldoende voorbereid te zijn op maatregelen die een sluitend perspectief te 
geven voor de jaren 2026 e.v. De CDA-fractie kon onder die omstandigheden 
akkoord gaan met de begroting voor 2024. 
 
Door de coalitiepartijen en de VVD werden moties/amendementen ingediend. 
De fractie heeft hier kritisch naar gekeken. De meerjarenbegroting ademt de 
noodzaak uit voorzichtig met de financiën om te gaan. Het bevreemde de fractie 
daarom dat er voorstellen werden gedaan die de inkomsten verkleinde en de  
 

https://d14uo0i7wmc99w.cloudfront.net/Afdelingen/Noord_Holland/Hollands_Kroon/20220102%20CDA%20HK%20verkiezingsprogramma%20definitief%20website.pdf


  

 

Nieuws uit de fractie 

12 november 2023 

 
 
uitgaven, soms niet eens gekwantificeerd, verhoogden. Vanuit de fractie konden 
onder voorwaarden van een nadere financiële borging een drietal voorstellen  
 
(bedrijventerreinen, recreatiehavens en opbrengst verkoop grond ’t Veld) op 
steun rekenen.  
 
Wil je de bijdrage lezen die onze fractievoorzitter Jan-Willem van der Klugt heeft 
gedaan tijdens de begrotingsvergadering? Deze vind je in de eerste bijlage van 
deze nieuwsbrief.  
 

 
 
 
 
 
  

Voor meer info: 
Reginald Visser 
reginaldvisser@hollandskroon.nl 
 

https://hollandskroon.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/4d53887b-1d91-4fc8-b319-371af51c1f31
https://hollandskroon.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Item/0ce63d28-0318-4839-8699-48ceba5db3c5
https://hollandskroon.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/05ec6d47-4085-495a-87ee-4eca45ce5690?documentId=ca5b7654-3541-446c-a00e-0054e54c74bb
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CDA Hollands Kroon stemt in met tweede bestuursrapportage 
2023 
 
Een bestuursrapportage is een overzicht dat door het college gepresenteerd 
wordt over het lopende begrotingsjaar. In de rapportage worden alle afwijkingen 
van de begroting opgeschreven. Daardoor ontstaat een overzicht van de actuele 
stand van zaken: hoever is het college met het uitvoeren van het voorgenomen 
beleid en wat is de financiële stand van zaken die daarbij hoort. Eigenlijk een 
voorschot op de jaarrekening 2023 die volgend jaar juni naar de raad toe komt.  
 
De financiën voor 2023 zien er goed uit; de jaarrekening van 2023 zal positief 
sluiten. Misschien zelfs wel zeer positief. Dat heeft twee belangrijke oorzaken. 
Ten eerste worden de opbrengsten van 't Veld Noord (tweede fase) in de 
jaarrekening opgenomen.  
Daarnaast is heel veel beleid in 2023 niet uitgevoerd. Ook daardoor blijft er geld 
over, maar het is natuurlijk iets minder positief dat dat komt door het 
achterblijven van de uitvoering. De fractie heeft haar zorgen uitgesproken over: 
- Het niet behalen van doelen afhandelen van terugbelverzoeken  
- Percentage uitstroom bijstandsgerechtigden 
- Stimuleren watermanagement in de agrarische sector 
- Voortgang maken regionale afspraken huisvesten arbeidsmigranten 
- Het Brede Welvaartskader 
 
Met een aantal technische opmerkingen is onze fractie akkoord gegaan met de 
tweede Bestuursrapportage 2023.  
 
Wil je de bijdrage lezen die onze fractievoorzitter Jan-Willem van der Klugt heeft 
gedaan tijdens de raadsvergadering van 2 november? Deze vind je in de tweede 
bijlage van deze nieuwsbrief.  
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CDA niet tevreden over beantwoording van vragen over de 
verkeersveiligheid in Slootdorp door college 

 
CDA gaat aanvullende vragen indienen 
 
In de vorige nieuwsbrief heeft u kunnen lezen dat de fractie vragen heeft gesteld 
over de verkeersveiligheid van de Westerterpweg (N240, tussen de rotondes). 
Veel kinderen steken dagelijks meermalen te voet de Westerterpweg (N240, 
tussen de rotondes) over om naar basisschool ‘De Meertuin’ of naar 
voetbalvereniging CVW te gaan. Er zijn ouders die hun kinderen niet meer 
zelfstandig durven te laten oversteken.  
 
Het CDA heeft de beantwoording inmiddels binnen maar is niet tevreden met 
het antwoord. Het college geeft aan drie maatregelen te overwegen: 

1. Stukjes voetpad aanleggen – dit verbetert ons inziens de veiligheid bij het 
oversteken niet.  

2. De voorrangssituatie op de rotondes veranderen: het college geeft aan dat 
de veiligheid hierdoor niet verbetert; 

3. Educatie: daarmee zeg je eigenlijk tegen de kinderen: kijk beter uit.  
 
De fractie zal daarom vervolgvragen stellen.  
 
 

 
 
 
  

Voor meer info:  
Jan-Willem van der Klugt 
janwillemvanderklugt@hollandskroon.nl  
06 51541700 
 

https://hollandskroon.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/e8a9554e-e783-4fbf-99d6-af1b99b0db15?documentId=1bd0952a-e697-47e4-8f97-aeb96f3a764c
https://hollandskroon.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/e8a9554e-e783-4fbf-99d6-af1b99b0db15?documentId=80df24c6-4907-4865-8073-7faac1800f4f
mailto:janwillemvanderklugt@hollandskroon.nl
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Bijlage 1 

Begroting 2024 – inbreng eerste termijn fractievoorzitter Jan-
Willem van der Klugt 
 
Begroting 2024: een indrukwekkend document.  
Echter er moet ons toch een kritische noot van het hart. Na jaren van 
vooruitgang in de kwaliteit van de stukken, zien wij die beweging dit jaar helaas 
niet doorgezet. De auditcommissie noemt in haar advies een aantal punten en 
maakt zich terecht zorgen. Wij onderschrijven de noodzaak die de 
auditcommissie uitspreekt om in de aanloop naar de begroting 2025 kritisch 
naar de kwaliteit en de opzet van het document te kijken.  
 
We praten over begroting 2024, de jaren daarna worden voor kennisgeving 
aangenomen. Maar de roze olifant in de kamer is natuurlijk het vooruitzicht voor 
2026, dat zijn schaduw vooruitwerpt, ook naar de begroting 2024. Daarin wordt 
immers een voorschot op de ellende genomen met een OZB-verhoging van 5%.  
2026 wordt een financieel rampjaar. Gelukkig kregen we gisteren een memo van 
het college, waarin het college een proces aankondigt om te komen tot 
bezuinigingen. Niets te vroeg, onzes inziens, maar het had het college gesierd 
daar al eerder over na te denken of de OZB-verhoging in dat proces te betrekken. 
De OZB-verhoging wordt ingezet om een potje op te bouwen voor 2026, met een 
nu voorzien tekort van ruim €6 miljoen We mogen ons als gemeente gelukkig 
prijzen dat in de afgelopen jaren vorige coalities er voor hebben gezorgd dat we 
nu een goed gevulde algemene reserve hebben en er nog vet op de botten zit, 
zoveel zelfs dat je je af kunt vragen of de voorgestelde jaarlijkse bijdrage die de 
OZB-verhoging van 5% boven de inflatie wel nodig is. Wij vernemen graag een 
nadere toelichting daarop van het college. We snappen de reflex, maar het 
voorziene gat van €6 miljoen gaan we er niet mee dichten. Daarvoor zijn meer 
ingrepen nodig! 
  
Brede Welvaart: het woord komt 17 keer terug in de begroting, zonder dat we 
precies weten wat we er mee bedoelen, hoe we dit meten of hoe we initiatieven 
gaan toetsen of ze passen in het kader. Ik kom daar straks bij de Berap nog even 
op terug, omdat ik daar de meest fantastische quote gelezen heb van de 
afgelopen jaren.  
 
 
 
Reserve Duurzaam Sociaal Vastgoed: we zien dat de €750.000,- niet is verwerkt 
in de reserve. Kunnen we ervan uit gaan dat het college dit besluit alsnog 
verwerkt en dat we dit terug zien in de eerste bestuursrapportage?  
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Bestuurlijke projecten op bladzijde 26 lezen we over Kooyhaven: ‘Faciliteren van 
ontwikkelmogelijkheden voor Kooyhaven als deze passen binnen Brede 
Welvaart. Ik wil daar twee dingen over zeggen:  
• BWK is niet bekend en de raad heeft daar geen besluit over genomen 
• En daar had natuurlijk moeten staan: Voor zover passend binnen het 

convenant met de omwonenden. Dat is het kader waaraan onze fractie die 
ontwikkelingen toetst.  

 
Op blz.56 van de programmabegroting wordt gesproken over de Focusgroep 
Kleine Windmolens. Nou denk ik dat ik zelf deel uitmaak van die focusgroep. Ik 
wist niet dat het een focusgroep was, maar goed, het zij zo. Wij denken dat we 
daar meer snelheid moeten betrachten dan Q4-2024. Dus dit is eigenlijk een 
oproep aan mezelf, maar ik hoop ook dat mijn mede-raadsleden in december de 
kaders geven waarmee het college in Q1-2024 het beleid kan opstellen. We 
kunnen dan in de vergadering van maart dit beleid vaststellen, want onze 
belanghebbende inwoners zitten er om te springen.  
 
Moties en amendementen:  
Hoewel onze financiële positie uitstekend is, ademt deze begroting de noodzaak 
om voorzichtig met onze financiën om te gaan. Het bevreemdt ons daarom dat 
de moties en amendementen de inkomsten verkleinen en de uitgaven, soms 
zelfs niet eens gekwantificeerd, verhogen.  
 
Tot zover in eerste termijn voorzitter.  
 
 
Bijlage 2 
Tweede bestuursrapportage 2023 – inbreng eerste termijn 
fractievoorzitter Jan-Willem van der Klugt 
 
Voorzitter, het college heeft een poging gedaan de tweede Bestuursrapportage 
nóg leesbaarder te maken dan de eerste van dit jaar. Dat is gedaan door het 
stoplicht weg te laten en alleen nog posten te presenteren waar we de ambitie 
niet halen.   
 
De omvang van de Berap is dan misschien afgenomen, maar hij is niet 
leesbaarder geworden. Dat betreft vooral de tabellen met de financiën. Oftewel 
de reeks ‘maatschappelijk effect’, ‘wat willen we bereiken’, wat gaan we er voor 
doen’ en ‘wat kost het’, valt met name ten aanzien van het laatste aspect ‘wat 
kost het’ niet eenduidig te volgen. 
 
Voorbeeld: op pagina 32 wordt gesproken over kleinschalige woonvoorzieningen. 
Daar is een leegstandsvergoeding voor nodig van €70.000. Dat zijn uitgaven. In 
de regel daar direct onder staat dat dat bedrag gedekt wordt uit de reserve 
Sociaal Domein. Daar staat dan achter dat dat inkomsten zijn, dat dat een 
voordeel is en vervolgens een bedrag van -€70.000. De indruk kan ontstaan dat 
deze leegstandsvergoeding ons niets kost, omdat de uitgaven tegen de  
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inkomsten wegvallen. Maar de werkelijkheid is dat de reserve SD €70.000 kleiner 
geworden is. Dat zijn geen inkomsten; ons spaarpotje is gewoon €70.000 kleiner 
geworden.  
 
En dan een tweede punt voorzitter. In de begroting zet het college nieuw beleid 
uit. De Berap hoort terug te kijken naar de mutaties ten opzichte van die 
begroting. In de Berap hoort geen nieuw beleid in te zitten en dat gebeurt nu 
wel. En dan is de toelichting ook nog eens summier.  
 
Voorbeeld: op pagina 16 lezen wij dat wordt voorgesteld dat een 
bestemmingsreserve Visserij Ontwikkelingsplan van €2.000.000,--. € te vormen. 
In de beleidsmatige samenvatting worden slechts 4 regels aan geweid aan een 
Regionaal Visserij Ontwikkelingsplan. In de begroting van 2023 lezen we daar 
helemaal niets over. Het kan best een heel goed idee zijn, maar het is financieel-
technisch niet juist om dat in een Berap te zetten. Dat had in de begroting van 
2023 moeten staan of in de begroting van 2024. Gaarne een reactie van het 
college waarom dit ‘vluggertje’ van €2.000.000,-- op deze wijze aan de raad 
wordt voorgelegd.  
 
Kortom: een dappere poging om de Berap leesbaarder te maken, maar mijn 
fractie vindt het niet inzichtelijker geworden.  
 
Dan door naar de inhoudelijke zaken, voorzitter.  
 
Bij het afhandelen van terugbelverzoeken halen we de doelstelling niet. Dit is 
nou een uitgesproken middel om het vertrouwen van de burger in de gemeente 
te verhogen. De doelstelling is 90% binnen 3 dagen en zelfs dat halen we al niet. 
We bewijzen de inwoner én onszelf een dienst als we dat beter gaan doen. En 
het mooie is: het kost niets meer! 
 
Het percentage uitstroom uit de bijstand vertoont een zorgelijk beeld; of 
eigenlijk, het is instroom geworden in plaats van uitstroom. We moeten echt 
inzetten op deelname in de samenleving en het arbeidsproces. Dat zou in deze 
tijd van tekorten op de arbeidsmarkt ook mogelijk moeten zijn.   
 
Een belangrijk project voor het CDA is het stimuleren van ontwikkelingen op het 
gebied van watermanagement in de agrarisch sector. We lezen dat het 
Hoogheemraadschap Hollands Noorderkwartier niet mee wil doen. Je zou toch 
zeggen dat het oplossen van problemen met water hand in hand gaan met de 
doelstelling van het Waterschap. Waarom doet het Waterschap niet mee? 
 
En dan het huisvesten van arbeidsmigranten. We moeten lezen dat het project 
nog steeds stil ligt vanwege ontbrekende budgetten in de regio. Het is belangrijk 
dat er fatsoenlijke huisvesting is voor deze groep. Voor de leefbaarheid van de 
dorpen is dit ook van belang. Wat is de reden dat er nog geen budgetten zijn in 
de regio? Wat is het perspectief? En zou dit niet een uitstekend project zijn om 
vanuit de ‘Samenwerkingsagenda Kop van Noord-Holland’ op te pakken? 
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Tot slot, voorzitter, het wordt inmiddels een stokpaardje: het Brede Welvaarts 
Kader (ik noemde dat bij de begroting al even), waaraan deze coalitie zo'n beetje 
zijn hele programma heeft opgehangen. Op pagina 41 lezen we de termen 
‘concept afwegingskader’, ‘inspiratiekader’ en voor het derde kwartaal van dit 
jaar (let wel: dat is inmiddels voorbij) is de doelstelling: We identificeren de 
ontwikkelingen die we aan de hand van dit kader beoordelen, als onderdeel van 
het leren werken met dit inspiratiekader. Ik gebruik deze kwalificatie niet licht, 
voorzitter, maar dat is toch echt kletspraat. Als het niet concreter wordt dan dat, 
is het Brede Welvaartskader een lege dop. Als Haarlemmerolie waarvan we noch 
de samenstelling, noch het effect kennen.  Het Brede Welvaartskader wordt door 
het college ingezet om voor alle bestuurlijke kwalen een oplossing te bieden. 
 
 
Fractiespreekuur: CDA Fractie Hollands Kroon 
 
6 december 2023 aanvang 20.00 uur 
 
De Verwachting 1 
1761 VM ANNA PAULOWNA 
Zaal: Robbenoordbos 
 
  


